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Protokół nr 41/2022 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 20 stycznia 2022 r. w godz. od 15:30 do 16:30 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej:  

1. Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Bogdan Bezdziecki – on-line 

4. Sylwester Cimochowski – on-line 

5. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

6. Anna Ruszewska – on-line 

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta    

3. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta   

4. Wiesław Stelmach – Skarbik Miasta     

5. Radosław Wysocki – Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchomościami 

6. Dorota Szczęsna – Wydz. Spraw Społecznych   

7. Jerzy Gałązka – Wydz. Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 

8. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS. Sp. z o.o.  

9. Kamil Klimek – radny Rady Miejskiej    

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą 

wnieść jakieś uwagi. 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli 

następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 40/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 grudnia 2021 r. 

2. Przyjęcie Planu pracy Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

na 2022 rok. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru 

wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych, kryteriów pierwszeństwa, 

zasad przeprowadzenia oceny punktowej, obowiązkowej kaucji w ramach zwieranych 

przez Gminę Miasto Suwałki z inwestorem umów o finansowym jej udziale w 

budowie. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu  

na szczepienie przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania i realizacji 

programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do leczenia 

niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki  

w latach 2022–2024”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień 

międzygminnych w sprawie wspólnej realizacji zadań w zakresie opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami. 

7. Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2021 r. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 40/2021 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 grudnia 2021 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Planu pracy Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok. 

– Plan stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja przyjęła Plan pracy Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzenia 

naboru wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych, kryteriów 

pierwszeństwa, zasad przeprowadzenia oceny punktowej, obowiązkowej kaucji  

w ramach zwieranych przez Gminę Miasto Suwałki z inwestorem umów  

o finansowym jej udziale w budowie. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący A. Turowski poinformował, że na poprzednich Komisjach zostały 

zgłoszone poprawki do projektu uchwały. 

Naczelnik R. Wysocki przedstawił wnioski, które zostały zgłoszone na 

poprzednich Komisjach o następującym brzmieniu: 
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Wniosek I 

- w § 4 pkt.4 „w gospodarstwie domowym jest co najmniej jedno dziecko w wieku do 18 

roku życia-3 punkty za każde dziecko”, a treść „jednak nie więcej niż 12 punktów” 

została wykreślona; 

 

Wniosek II 

- w § 4 wprowadzono punkt 8, kolejne przesunęły się o jeden w brzmieniu: „osoba   

w wieku do 30 lat, która prowadzi działalność gospodarczą na terenie Suwałk – 6 

punktów. 

Prezydent Cz Renkiewicz zabrał głos w sprawie zapisu punktu 8 i poprosił o czas 

na przeanalizowanie ww. zapisów. Poinformował, że ww. zapisy zostaną wprowadzone 

na sesji Rady Miejskiej autopoprawką.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag i przystąpili do głosowania wniosku I i 

wniosku II. 

Głosowanie nad wnioskiem I i wnioskiem II: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

- 1 radny nie wziął udziału w głosowaniu 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

1 radny nie wziął udziału w głosowaniu 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych, 

kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzenia oceny punktowej, obowiązkowej 

kaucji w ramach zwieranych przez Gminę Miasto Suwałki z inwestorem umów  

o finansowym jej udziale w budowie. 

–Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu  

na szczepienie przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Prezydent R. Rynkowski zgłosił autopoprawkę w §1 dotyczącą  błędnej pisowni 

wyrazu brodawczaka, w którym brakuje literki a. Poinformował również, że został 

zgłoszony wniosek radnego J. Kowalewskiego, aby zmienić zapis w § 4 pkt. 6 „Bon 

przysługuje wyłącznie na dziecko powyżej 9 roku życia, do  ukończenia przez nie 14 roku 
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życia” w brzmieniu: „do kończenia przez nie 16 roku życia”. Propozycja ta została 

rozważona pod względem merytorycznym oraz uwzględniając argumenty  medyczne 

zaproponował, aby pozostawić zapis pierwotny. Agencja Oceny Technologii Medycznych 

- instytucja rządowa, która zajmuje się oceną programów wskazuje, że najlepszym 

wiekiem na przyjęcie szczepienia przeciwko brodawczakowi ludzkiemu jest wiek poniżej 

14roku życia. Jest to wiek, w którym szczepionka jest najskuteczniejsza.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia  

w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

–Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania  

i realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do 

leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców 

Miasta Suwałki w latach 2022–2024”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Radny J. Roszkowski stwierdził, że na spotkaniu Zespołu ds. Zdrowia 

Publicznego z Prezesem Polskiego Towarzystwa Medycyny Rozrodu i Embriologii 

profesorem Rafałem Kurzawą, który nie nazywał ww. metody leczeniem. W związku z tym 

należałoby zmienić nazwę programu i wykreślić słowo leczenie. 

 

Radny K. Klimek przedstawił i omówił program pn. „Kajtek” dofinansowania do 

leczenia niepłodności  metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszańców Miasta 

Suwałki. K. Klimek poinformował, że projekt uchwały intencyjnej podpisało 13 radnych, 

którzy popierają ww. program skierowany do małżeństw zamieszkujących Miasto 

Suwałki. Wspomniał również, że na wcześniej wspomnianym spotkaniu prof. Kurzawa 

rekomendował wprowadzenie w Mieście Suwałki ww. programu. Radny dodał, że 

podobne programy funkcjonują w wielu miastach i przynoszą pożądane efekty. 

 

Radny Ł. Wojno zapytał ile w całości dla pary kosztuje taka  terapia? Radny  

K. Klimek odpowiedział, że w zależności od kliniki. Pierwsza procedura leczenia z pełną 

diagnostyką koszt wynosi od 12 do 15 tys. zł. Radny Ł. Wojno zgłosił swoje obawy 

 o to, że pary, które są mniej majętne będą uczestniczyły w takim programie. Radny  

K. Klimek odpowiedział, że jest to w jakiś sposób wsparcie do tego aby spróbowali i 

odważyli się podjąć taką procedurę. Program przewidziany jest na 3 lata i w każdym 

roku może z niego skorzystać 20 par, co daje w sumie 60 par. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                         – 3 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 

Komisja nie wypracowała opinii dot. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

opracowania i realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program 

dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2022–2024”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumień międzygminnych w sprawie wspólnej realizacji zadań w zakresie opieki 

nad bezdomnymi zwierzętami. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że w związku z koniecznością realizacji 

powyższego zadania oraz wypowiedzeniem umowy na realizację ww. zadania przez 

dotychczasowego wykonawcę.  Po spotkaniach z gminami Miasto zamierza zawrzeć 

porozumienia międzygminne z gminami: Suwałki, Przerośl, Wiżajny, Puńsk, Rutka –

Tartak, Bakałarzewo, Jeleniewo, Szypliszki oraz Miastem Sejny, w sprawie wspólnej 

realizacji  w zakresie zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom wyłapanym z terenów 

tych gmin. Gminy zaakceptowały przedstawiony  projekt porozumienia, w którym jest 

mowa o dzierżawieniu  obecnego schroniska. Natomiast przedsiębiorca, który będzie 

prowadził to schronisko zostanie wyłoniony w przetargu.  

Radny A. Turowski zapytał, co się stanie jeśli nie zostanie wyłoniony operator, 

który ma  prowadzić schronisko? Prezydent odpowiedział, że spodziewa się ofert i są już 

jakieś zapowiedzi, że te oferty się pojawią. 

Radny Ł. Wojno zaproponował zmiany w zapisie §4 ust. 3 porozumienia 

międzygminnego. Radny wnioskował o wydłużenie terminu do 30 dni od daty przyjęcia 

zwierzęcia do schroniska.  

Naczelnik J. Gałązka poinformował, że w zapis 14 dni wynika z faktu, że pies 

przebywa na kwarantannie ale również z ustawy i dotyczy odpowiedzialności karnej 

właściciela, który ma obowiązek poszukiwać 14 dni od zaginięcie, mówi o tym kodeks 

wykroczeń. Natomiast każdy właściciel może odebrać psa w każdej chwil i nie obowiązuje 

ten okres 14 dni. 

Radny J. Roszkowski do kiedy obowiązuje umowa z obecnym właścicielem 

schroniska?  

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że umowa dzierżawy obowiązuje do 

końca roku 2023. 
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Radny J. Roszkowski jak będzie wyglądał podział na poszczególne gminy w 

kwestii finansowania? Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że zostaną 

przeprowadzone dwa przetargi: jeden na prowadzenie schroniska, drugi zaś na odłów 

psów. Natomiast każda gmina w swoim zakresie na swoim terenie prowadzi odłów. 

Prezydent . Kurzyna dodał, że każda gmina która podpisze porozumienie będzie 

wnosiła opłatę stałą w kwocie 500 zł. Wszystkie szczegóły rozliczania się są dokładnie 

przedstawione w Porozumieniu międzygminnym. 

Radna A. Ruszewska czy teraz nie będzie problemu z wolontariatem na terenie 

schroniska? Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że został postawiony w specyfikacji 

wymóg od osoby prowadzącej schronisko, że ma współpracować w zakresie wolontariatu 

z organizacjami pozarządowymi lub samodzielnie taki wolontariat organizować. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                  – 0 

wstrzymało się od głosu            – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie porozumień międzygminnych w sprawie wspólnej realizacji zadań  

w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 

–Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z realizacji programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” w 2021 r. 

– Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z realizacji programu  

pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” w 2021 r. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Skarbnik Miasta W. Stelmach przedstawił uchwałę, która jest wynikiem 

zamknięcia budżetu z ubiegłego roku. Przedstawił 9 projektów, które będą realizowane  

w roku bieżącym ze środków Unii Europejskiej. Również nie zostały wykorzystane środki 

z ubiegłego roku, które zostały przekazane z Funduszu Przeciwdziałania Covid. Ponadto 

wprowadzona została do budżetu inwestycja pn. hala pneumatyczna. Zostały również 

zabezpieczone środki na udział własny w dokończeniu remontu ulicy Raczkowskiej. Został 

złożony wniosek do Ministerstwa, co umożliwi zakończenie  realizacji ww. inwestycji.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok. 

–Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2021-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Skarbnik Miasta W. Stelmach zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

wynikają wyłącznie ze zmian w projekcie budżecie miasta. Skarbik poinformował o tym, 

że wpłynął wniosek z Muzeum Okręgowego w Suwałkach w sprawie przywrócenia do 

budżetu środków na finansowanie projektu z Unii Europejskiej, które w roku ubiegłym 

nie zostały wykorzystane. W autopoprawce, którą zaproponuje p. Prezydent te środki 

zostaną przywrócone.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                          – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2021-2040.  

–Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski. 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

Radny B. Bezdziecki zapytał czy we wszystkich podległych jednostkach i spółkach 

miejskich zostały już wdrożone 10 % podwyżki? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, 

że zostały podpisane pisma do dyrektorów jednostek miejskich z przekazaniem środków 

finansowych. Prezydent poinformował, ze planowana jest w przyszłym tygodniu 

wideokonferencja Skarbnika Miasta z dyrektorami jednostek. W miesiącu lutym wszyscy 

pracownicy otrzymają wyrównania od stycznia br.  
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Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

   


